
  

 

 
Utdrag ur protokoll, fört vid sammanträde 
2007-01-23, § 19 

 
 Tid: 23 januari 2007 kl 16.30 – 17.25 
   
 Plats: Bråvallasalen, Stadshuset 
   
 Justerat: 31 januari 2007 
  

 
 
Mikael Söderlund   Mirja Räihä Järvinen 

  
 
Närvarande:  

 
Ledamöter 

 Mikael Söderlund (m), ordförande 
Mirja Räihä Järvinen (s), vice ordförande 
Tord Bergstedt (m) 
Anders Broberg (kd) 
Annika Davidsson (m) 
Berthold Gustavsson (m) 
Anna Johansson (m) 
Torhild Lamo (v) 
Jimmy Lindgren (s) 
Mats Lindqvist (mp) 
Inge-Britt Lundin (fp) 
Jan Valeskog (s) 
Annika Ödebrink (s) 

 
Ersättare 

 Bo Arkelsten (m) 
Lars Bengtson (m) 
Adnan Bozkurt (s) 
Christoffer Kuckowski (m)  
Anna Lund (m) 
Anna Manhag (m) 
Datevig Mardirossian Lönn (m) 
Åsa Nilsson Söderström (fp) 
Milly Namiro Darlson (s) 
Lars Randerz (s) 
Hampus Rubaszkin (mp) 
Kajsa Stenfelt (v) 

 
Personalföreträdare 

 Sonja Mogert, SKTF 



  

 
Tjänstemän 

 Trafikdirektören Magdalena Bosson samt nämndsekreterarna Hans Engstrand och Åse 
Geschwind. Vidare tjänstemännen vid kontoret Erik Andersson, Louise Bill, Henrik 
Christiansson, Barbro Collin, Göran Gahm och Marita Söderqvist samt 
borgarrådssekreterarna från roteln Ylva Lageson och Magnus Thulin. 
 
Ordföranden Mikael Söderlund (s) hälsade samtliga välkomna till trafik- och 
renhållningsnämndens första sammanträde. 

 
 § 19 

Minska den illegala affischeringen och förbättra möjligheterna till kultur- och 
evenemangsinformation i det offentliga rummet. Uppdrag från kommunstyrelsen 
Dnr T2006-540-01474  
Bordlagt 12 december 2006 nr 15  
Protokollsutdrag 
 
Trafikkontoret hade den 23 november 2006 avgivit tjänsteutlåtande i rubricerade 
ärende, till vilket hänvisas. I ärendet förelåg även en skrivelse från Sandra Costa av 
den 8 december 2006. I tjänsteutlåtandet föreslogs enligt följande: 
 
 Trafik- och renhållningsnämnden beslutar att godkänna och åberopa utlåtandet 
 som svar på kommunstyrelsens uppdrag. 
 
Yrkanden 
 
Bifall yrkades till kontorets förslag. 
 
Vice ordföranden Mirja Räihä Järvinen m fl (s) yrkade bifall till förslag som redovisas 
i bilaga G1. 
 
Ledamoten Torhild Lamo (v) yrkade bifall till förslag som redovisas i bilaga G2.    
 
Ledamoten Mats Lindqvist (mp) yrkade bifall till förslag som redovisas i bilaga G3. 
 
Beslut 
 
Trafik- och renhållningsnämnden beslöt, efter propositioner på framställda yrkanden, 
enligt kontorets förslag d v s 
 
 Trafik- och renhållningsnämnden beslutar att godkänna och åberopa utlåtandet 
 som svar på kommunstyrelsens uppdrag. 
 
Reservationer 
 
Vice ordföranden Mirja Räihä Järvinen (s) samt ledamöterna Jimmy Lindgren (s), Jan 
Valeskog (s) och Annika Ödebrink (s) enligt det av vice ordföranden Mirja Räihä 
Järvinen m fl (s) framställda yrkandet. 
 
Ledamoten Torhild Lamo (v) enligt det av henne framställda yrkandet. 
 
Ledamoten Mats Lindqvist (mp) enligt det av honom framställda yrkandet. 



  

 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
    Vid protokollet 
    Hans Engstrand 
 
 
 
Rätt utdraget intygar: 
 
 
 
_________________________________ 



  

Tillhör § 19, bilaga G1 
 
Trafik- och renhållningsnämnden 

 2007-01-23 
 

 Tillhör ärende 19 
 
      Minska den illegala  
      affischeringen och förbättra 
      möjligheterna till kultur- och 
      evenemangsinformation i det 
      offentliga rummet. 
 

 Mirja Räihä Järvinen m fl (s) 
 
 
 
Förslag till beslut 
 
Trafik- och renhållningsnämnden beslutar 
 
att i huvudsak bifalla kontorets förslag till beslut 
 
samt 
 
att därutöver anföra följande: 
  
Det är glädjande att också den nya majoriteten vill arbeta för att motverka illegal 
affischering och möjliggöra legal affischering för kultur- och evenemangsinformation i 
det offentliga rummet. Vi är dock tveksamma till att kommunen tar på sig uppgiften att 
både utreda, döma och bestraffa enskilda arrangörer för kriminella handlingar. Det är 
först och främst principiellt tveksamt. Det är inte heller säkert att kommunen har den 
typ av kompetens som krävs för sådan myndighetsutövning och risken för skönsmässig 
behandling är uppenbar. Att göra de få kulturhandläggare som kommer att finnas kvar 
efter de pågående nedskärningarna till en slags rättsvårdande myndigheter är knappast 
rätt väg att gå. Rimligare vore att polis och domstolar bekämpade brottsligheten och 
kommunen ägnar sig åt sina kompetensområden. 



  

Tillhör § 19, bilaga G2 
 
Trafik- och renhållningsnämnden 

 2007-01-23 
 
      Tillhör ärende 19 
 
      Minska den illegala  
      affischeringen och förbättra 
      möjligheterna till kultur- och 
      evenemangsinformation i det 
      offentliga rummet 
       
      Torhild Lamo (v) 

Kajsa Stenfelt (v) 
 
 
 
 
Förslag till beslut 
 
att  i huvudsak godkänna och åberopa tjänsteutlåtandet som svar på kommunstyrelsen 

uppdrag  
 
att därutöver anföra följande 
 
Att skapa forum för kommunikation genom att upplåta nya ytor samt vidareutveckla de 
former för fri information så som trafikkontoret beskriver är positiva. Den kommersiella 
reklamen och de kommersiella ytorna tar över en allt större del av det öppna rummet. 
Då är det viktigt att man ser till att det finns ytor för kommunikation också för icke-
kommersiell verksamhet och för verksamhet med låg budget. Mycket av 
kulturverksamheten i Stockholm bärs fram av ideella krafter med små möjligheter till 
att annonsera eller på annat sätt få tillgång till de kommersiella reklamytorna. Vi ser 
därför positivt på stora delar av kontorets förslag till åtgärder. 
 
Det är däremot inte acceptabelt att man skulle ge kulturförvaltningen i uppgift att agera 
polis överför kommunala bidragstagare som affischerar på fel ställen. Dels skulle detta 
innebära ökade utgifter för kulturförvaltningen som vi inte kan se täcks inom förslaget, 
alltså skulle det gå på bekostnad av annan kulturverksamhet och dels är det lite troligt 
att det skulle få någon större effekt. Dels kommer det fortfarande vara så att det är brist 
på tillrättalagda utrymmen, trots förslagen till åtgärder. Dels är det också så att det är 
svårt att veta vem som har satt upp affischen, många delar ut gratis affischer som del av 
sin marknadsföring och ännu svårare är det att veta vem som har satt upp ett 
klistermärke. En aktör skulle därmed kunna bestraffas även om den själv och de som 
bedriver marknadsföringen gör rätt. 



  

Tillhör § 19, bilaga G3 
 
Trafik- och renhållningsnämnden 

      2007-01-23 
 
      Tillhör ärende 19 

 
Minska den illegala 
affischeringen och förbättra 
möjligheterna till kultur- och 
evenemangsinformation i det 
offentliga rummet. 

 
      Mats Lindqvist (mp) 
 
 
Förslag till beslut 
 
Trafik- och renhållningsnämnden beslutar 
 
att i huvudsak godkänna kontorets förslag till beslut 
 
Samt att därutöver anföra följande: 
 
Prioritet ett bör vara att utöka de legala möjligheterna till affischering. Innan det finns 
ett reellt alternativ till den illegala affischeringen så är det troligtvis ganska lönlöst att 
försöka få bukt med denna. 
 


